
                           INDIRECT SPEECH (REPORTED SPEECH) PART 1 

Dragi osmaci, nadam se da gledate TV časove engleskog jezika. Ove nedelje, tema prvog TV časa će biti  

Pasiv (mi smo to provežbali), ali ispratite i taj čas zbog utvrđivanja/ponavljanja.  

Tema drugog TV časa će biti Indirektini (Neupravni) govor. 

Mi ćemo ovu temu obraditi iz tri dela. Ovo je prva lekcija (Part 1) 

1. Obaveštajne rečenice (Statements) 

Pogledajte sledeće primere: 

DIRECT SPEECH (Upravni govor) - Paul: “I’m feeling ill!” 

Upravni govor koristimo kada doslovno prenosimo nečije reči (citiramo). Obratite pažnju na 

interpunkciju – koristimo znake navoda (u engleskon jeziku su oba znaka ‘gore’) 

INDIRECT (REPORTED) SPEECH (Neupravni govor): Paul says that he’s feeling ill. 

Neupravni govor koristimo kada prepričavamo nečije reči. Nikada ne koristimo navodnike. 

U glavnoj rečenici (main clause) se najčešće koriste glagoli *- say – ili – tell- (reporting verb). 

Zatim, koristimo veznik -that- (nije neophodni deo rečenice, ali ćemo ga u početku koristiti). 

Najzad, prepričavamo šte je, u ovom slučaju – Pol, rekao (da se oseća lose). Obratite pažnju do kakvih 

je promena došlo: He’s feeling ill. Pošto smo promenili lice, (I        he), i glagol mora da se složi sa novim 

licem (am feeling        is feeling).  

Naravno, i ostale vrste reči se slažu sa novim subjektom: 

 

Direct Speech: Paul: ‘‘I call my parents every day.’’ 

Indirect Speech: Paul says that he calls his parents every day. 

*Say - You say something (to somebody) He says (to me) that I have changed a lot. 

*Tell - You tell somebody something. He tells me that I have changed a lot. 

 

Evo još nekoliko primera obaveštajnih rečenica (Statements): 

DIRECT SPEECH INDIRECT SPEECH 

Paul: ‘’I don’t have much free time.’’                             Paul says that he doesn’t have much free 
time. 

Paul: ‘’I’ve never been to the USA.’’                               Paul says that he has never been to the USA: 

Paul: ‘’You can come and stay at my place                
if you’re ever in London.’’                                                   

Paul says that I can come and stay at his 
place if I am in London. 

 

 

 



 

2. Zapovedne rečenice (Orders and Requests) 

Direct Speech: The teacher said: ‘’Open your textbooks.’’ 

Indirect Speech: The teacher told us to open our textbooks.’’ 

The teacher said: ‘’Don’t use your mobile in class.’’ 

The teacher told me not to use my mobile in class. 

Kada prebacujemo zapovedne rečenice iz upravnog u neupravni govor, posle uvodnog glagola 

koristimo infinitiv (u našim primerima: to open, not to use) 

Uvodni glagoli (reporting verbs) mogu biti: tell, order, warn… (reći, narediti, upozoriti) za zapovesti 

                                                                             ask, beg… (moliti, prekljinati) za molbe 

The doctor said to me: ‘’Stop smoking!’’ The doctor told me to stop smoking. 

‘’Get out of the car!’’ said the policeman. The policeman ordered him to get out of the 
car. 

The man with the gun said to us: ‘’Don’t 
move!’’ 

The man with the gun warned us not to 
move. 

‘’Be quiet, please’’, she said. She asked me to be quiet. 

3. Upitne rečenice (Questions) ostavljamo za drugi deo ovog predavanja (Part 2) – sledeće nedelje. 
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2 You meet your friend Paul after a long time. Here are some of the things that he tells you: 

1 “I live in London.” 

2 “I’m going to learn to drive.’’ 

3 ‘’I don’t have many friends.’’ 

4 ‘’I’m going away for a few days. I’ll phone you when I get back.’’ 

5 ‘’You can come and stay at my place if you’re ever in London.’’ 

6 ‘’Send my love to your mum, please.’’ 

7 ‘’Don’t forget to write.’’ 

8  ‘’Take care of yourself.’’ 

Put these sentences into Indirect Speech. Begin like this: Paul says/has said that he lives in London….. 

VAŽNO: Vodite računa da glagol u glavnoj rečenici (say, tell) bude u vremenima: Present Simple, 

Continuous ili Present Perfect Tense (ovo se ne odnosi na zapovedne rečenice). 

Do kakvih promena dolazi u zavisnoj rečenici, ako je glagol u glavnoj rečenici u vremenu Past Simple 

Tense, obrađujemo u trećem delu ovog predavanja (Part 3) – za dve nedelje. 

Stay safe  
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